
 
 
 
 
 
 

Van de fractie 

Excursie maasbeveiliging Baarlo/Kessel 
 

Op 29 augustus zijn we als gemeenteraad bijgepraat omtrent de 
beveiliging tegen hoogwater van de Maas. 
 
Momenteel is de situatie dat de in de jaren 90 als nooddijk 
aangelegde dijk in Baarlo er min of meer ligt zoals toen gemaakt. 
Met name de hoogte maken wij ons al een hele tijd zorgen over. Het 
is immers zo dat vele dijken in de regio die gelijktijdig destijds zijn 
aangelegd inmiddels opgehoogd zijn. Daarmee is feitelijk een groot 
gedeelte van de kern van Baarlo overloopgebied als het goed fout 
gaat en de Maas over de dijk komt. Voor de beeldvorming: het 
betreft de kern Baarlo, grofweg vanaf de kerk/markt in Baarlo 
richting Maas. We zijn dan ook blij dat er inmiddels een 
bestuursakkoord ligt waar in is afgesproken dat er geld is om alle 
dijken op hetzelfde nivo te brengen. In dit kader maken wij in ieder 
geval als CDA ons wel zorgen over de discussie die daarbij speelt 
of de dijk niet eerst toch wat verplaatst moet worden. We zullen dit 
kritisch volgen om te voorkomen dat dit tot ongewenste situaties 
voor bewoners leidt en tot veel vertraging. Verder zal dit veel extra 
geld kosten, wat wellicht beter kan worden ingezet voor 
schadevergoeding ( daarover later meer). 
 
Hoe dan ook, erg ligt een dijk en die blijft. De landelijke wetgeving 
regelt in dit kader dat er voor de mensen binnen de dijk een 
schadevergoeding komt als er toch op de een of andere manier iets 
fout gaat. In de huidige situatie of in de nieuwe situatie met een 
hogere dijk is dus voor de mensen in de kern van Baarlo in ieder 
geval het financiële aspect afgezekerd. 
 
De landelijke wetgeving baart ons meer zorgen wat betreft het 
gebied buiten de dijk. Feitelijk zijn deze bewoners opgeofferd om 
andere bewoners te beschermen. Dit is een moeilijke afweging die 
destijds gemaakt is en hoe pijnlijk soms ook, onontkoombaar was. 
Wat betreft vergoeding zegt de landelijke wetgeving dat er in 
principe geen sprake is van een ramp als deze bewoners in het 
water komen en er dus geen schadevergoeding uitgekeerd wordt.  
Zowel wij als CDA alsmede ook de andere partijen hebben 
aangegeven dat we hier als politiek, een krachtig geluid moeten 
laten horen dat dit niet acceptabel is, daar deze gebieden feitelijk 
opgeofferd zijn om het elders droog te houden. 
 
Verheugd waren we om te vernemen dat de gemeente Peel en 
Maas inmiddels zo ver is dat de rampenplannen (zo wel voor het 
gebied buiten- als binnendijks) inmiddels goed op orde zijn inclusief 
het daarbij benodigde in te zetten materiaal, mede op basis van 
ervaringen die bij eerdere overstromingen niet goed gingen. 
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Verder doen we hierbij een oproep aan mensen die gaan kijken als de Maas weer eens hoog komt om, 
zeker als mensen aan het evacueren zijn, toch vooral niet in de weg te lopen. Wij hoorden verhalen van 
mensen in het gebied die met een volgeladen wagen helemaal de berm in moesten waardoor ze bijna 
wegzakten omdat er een ramptoerist niet aan de kant wilde omdat hij bang was dat zijn auto vies werd, met 
als motivatie dat ze toch ook wegenbelasting betaalden. Een verboden toegangsbord staat er niet voor 
niets, dus laat het staan en rij daar in ieder geval ook niet in! 
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Betrek de burgers, 
 
Dat is de boodschap van de motie die het CDA, mede namens de coalitie aanbood, op de 
raadsvergadering van 18 september. Sinds het dossier gemeentehuis op de raadsagenda staat hameren 
we op het belang van burgerbetrokkenheid. En daarmee, en dat hebben we als CDA fractie op de 
raadsvergadering duidelijk aangegeven,  bedoelen we NIET dat we de plannen nog een keer uitleggen. 
Betrokkenheid creëer je door het gesprek aan te gaan met de burgers, door te luisteren naar hun zorgen en 
wensen. 
De CDA fractie is zeker niet doof en blind voor alle signalen, die we in de gesprekken met burgers en de 
actiegroep ontvangen. Ook het signaal van de burgerpeiling dat het bedrag van ruim 18 miljoen te hoog is, 
nemen we serieus. De CDA fractie heeft nogmaals het college opgeroepen het eerder vastgestelde 
ambitieniveau, sober en doelmatig, voor de vernieuwbouw van het gemeentehuis waar te maken. Dus de 
euro’s sober, doelmatig en duurzaam in te zetten. Voor de fractie staan de vastgestelde uitgangspunten 
van mei, niet ter discussie. Voor onze argumenten zie onze website,  http://www.cda.nl/peelenmaas. Maar 
iedereen mag  met ons het gesprek aangaan, meedenken, om binnen  die uitgangspunten, op welke wijze 
we deze vernieuwbouw van het gemeentehuis kunnen realiseren. Juist burgerbetrokkenheid zorgt ervoor, 
dat het huis van de gemeente Peel en Maas een stevig fundament krijgt. 
 
 
 
                   
                  Fred Bongers 
 Fractievoorzitter 
 fam-bongers@home.nl 
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